

DANSKE HANDICAP ORGANISATIONER

Albertslund afdeling

Referat af bestyrelsesmøde onsdag den 22-5-2019 i Sundhedshuset, Skolegangen 1, 2620 Albertslund, mødelokale Loungen på 2.sal, fra kl. 19-21.

Deltagere:

Alice Hasselgren	LEV
Bjarke Juul	PTU
Henrik Jess	Landsforeningen Autisme
Jesper R. Hansen	Dansk Handicap Forbund
Eric Broberg	Dansk Blindesamfund
Ottar Bingen Jacobsen	Parkinson Foreningen, afbud
Hanne Fleinert	Nyreforeningen, afbud
Poul Hansen	LEV, afbud
Carsten Wilken	SIND, afbud
Malene Adler	Landsforeningen Autisme

Mødeleder Jesper R. Hansen.

Referent Eric Broberg.

Dagsorden:

Ad.1, Godkendelse af dagsorden.

Bjarke ønskede et ekstra punkt på dagsorden:

3.7 Henvendelse fra DH centr om valget

Herefter blev dagsordenen godkendt.

Ad.2, Godkendelse af referat fra sidste møde.

Der var flere der ikke havde modtaget dette referat, som var fra årsmødet, og som Malene havde lavet. Referatet var sendt til Bjarke og Jesper.

Referatet blev derfor herefter godkendt.

Ad.3, Punkter til orientering – drøftelse.

Ad.3.1, Familieafsnittet – hvordan skal DH forholde sig til sagsbehandlingen – oplæg hertil i forbindelse med det kommende HR møde den 29-5-2019.

Malene fortalte, at der havde været et møde den 8-4-2019, hvor borgmesteren bl.a. havde sagt, at hvis nogle familier havde et akut problem, og ikke kunne komme igennem hos Familieafsnittet, kunne man skrive direkte til ham. Malene fortalte, at der stadig var familier der ikke kunne få hjælp, da Familieafsnittet ikke fungerede overhovedet. Malene fortalte, at afsnittet står og mangler 9 personer, som skal ansættes. Kommunen arbejder på at få Familieafsnittet til at fungere.

Ad.3.2, Dagsorden til HR møde.

Bjarke mente, at det føromtalte problem godt kunne tages op på HR mødet den 29-5-19. Malene deltager også på dette møde. Ottar og Eric deltager ikke. Jesper deltager også.

Ad.3.3, Dialogmøde – Holbæk modellen droppes efter anbefaling fra Patricia. I stedet noget med uddannelse.

Patricia mener ikke at Holbækmodellen mangler handicap relevans. Bjarke gav udtryk for at der også er andre muligheder til dialogmøde.

Ad.3.4, Drøfte de mange byudviklingsplaner.

Bjarke ønskede at vide, om tilgængeligheden blev draget ind i planlægningen af alle de nye planlægninger. Han mente også, at kommunen burde kontakte SBI for at lære noget om industriel design. Det handler om at planlægge bredt.

Ad.3.5, Møde med Stella den 23-5-2019 – i har alle fået oplægget – et spørgsmål kunne være, hvordan arbejder vi videre herefter overfor kommunen.

Det er et møde for forældre og evt. medlemmer af DH-A.

Ad.3.6, Den udmeldte handleplan – hvordan kommer vi videre.

Bjarke kom ind på den udmeldte handleplan, som vi vedtog på årsmødet. Jesper mente, at det er en kopi fra den der blev vedtaget sidste år. Vi går videre med visionerne fremadrettet.

Alice er en del af det udvalg, der har med sundhedspolitikken i kommunen. Vi holder øje med kommunens visioner.

Bjarke sagde, at HR ikke havde udarbejdet nogen handleplan.

Man talte om, hvordan kommunen håndterer nye og eksisterende handicap boliger.

Ad.3.7, Valget.

Der blev snakket en del om hvad man kunne gøre for at få øjnene op på politikerne. Der er bl.a. startet en bevægelse fra Muskelsvindts foreningen.

Ad.3.8, Orientering fra Sundhedsrådet.

Alice fortalte, at hun netop har været til et arrangement der hedder ”grøn dag”. De havde omdelt spørgeskemaer, hvor man ønskede at vide, hvad sundhed betød for dig, og de havde fået rigtig mange svar fra forbigående. Det arbejder sundhedsrådet videre med. Hun fortalte bl.a. at hjemmehjælpere ikke mere måtte komme konstant hos borgerne, for de måtte ikke komme for tæt på borgeren. Dette kunne ikke være rigtigt. Alice ville gerne ha det taget op i HR. Hun talte også om ”hjertestartere” i Albertslund. Hun henviste bl.a. her til den der sidder i Vestcentret. Her havde uddeleren i SuperBrugsen fortalt, at den ikke havde fungeret i længere tid, hvilket jo ikke er i orden. Hun fortalte, at Hjerteforeningen den 1. og 15. juni kl. 11, afholdt en event, hvor man underviser i Hjertestarteren, som foregår i Super Brugsen.

Ad.4, Økonomi.

Eric fortalte kort, at der står kr. 15.747,14 på kontoen. Økonomien er ok, dog er der ikke råd til de store udsving, da vi ikke kan søge tilskud før april 2020.

Ad.5, Indkomne forslag eller sager.

Her var der intet.

Ad.6, Eventuelt.

Malene fortalte, at der skulle afholdes en Retssikkerheds konference, der afholdes i Odense her i sommer. Hun mente det var den 17-6-2019.

Socialministeriet var oplægsholder.

Malene fortalte også om et projekt i Hersted Øster kirke og Hersted Øster skole, der handler om musik og korsang. Hun ville gerne have musik og korsang indført i skolen.

Referent Eric

Husk at tjekke kommunens hjemmesider – dagsordener og referater.

Husk også at læse DHs hjemmeside og nyhedsbrev.

Møder i DH-A 20 juni, 26 august, 22 oktober, 11 dec.

HR 29 maj, 5 sept., 14 nov.

FHR 12 august, 21 okt.